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FOREWORD 

This amendment has been prepared by IEC technical committee 61: Safety of household and 
similar electrical appliances. 

This bilingual version (2020-01) corresponds to the monolingual English version, published  
in 2017-08. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

CDV Report on voting 

61/5287/CDV 61/5373/RVC 

 

Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table. 

The French version of this amendment has not been voted upon.  

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the stability date indicated on the IEC website under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be 

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 

NOTE The attention of National Committees is drawn to the fact that equipment manufacturers and testing 
organizations may need a transitional period following publication of a new, amended or revised IEC publication in 
which to make products in accordance with the new requirements and to equip themselves for conducting new or 
revised tests. 

It is the recommendation of the committee that the content of this publication be adopted for implementation 
nationally not earlier than 12 months or later than 36 months from the date of publication. 

_____________ 

 

FOREWORD 

Replace existing Note 2 by the following new text: 

NOTE 2 Void. 

15 Moisture resistance 

Replace the existing text of 15.2 by the following new text: 

15.2 Addition: 

The inlet to the discharge pump or to the gravity drain is blocked. The drum is filled as 
specified for normal operation, the mass of water being twice the mass of the dry textile 
material. Any water remaining after the saturation process is poured into the appliance, which 
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is supplied at rated voltage and operated for 1 min or the maximum period allowed by the 
programmer or timer, whichever is shorter. 

In addition, continuous-flow rinsing appliances having a vertical axis are completely filled with 
saturated textile material and 10 l of water is poured in over a period of 20 s. The appliance is 
then operated while supplied at rated voltage. 

For all appliances, 0,5 l of the solution is poured rapidly over the top of the appliance in the 
most unfavourable way so that the spillage solution also flows over the surface of the 
appliance that incorporate controls and other places where it may penetrate the appliance 
enclosure, the controls being placed in the most unfavourable position. The controls are then 
operated through their working range, this operation being repeated after 5 min.  

 

Annex AA Rinsing agent 

Delete Annex AA. 

 

Bibliography 

Replace the existing text in the bibliography by the following new text:  

The bibliography of Part 1 is applicable. 

___________ 
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AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le comité d'études 61 de l'IEC: Sécurité des appareils 
électrodomestiques et analogues. 

La présente version bilingue (2020-01) correspond à la version anglaise monolingue publiée 
en 2017-08.  

Le texte anglais de cet amendement est issu des documents 61/5287/CDV et 61/5373/RVC.   

Le rapport de vote 61/5373/RVC donne toute information sur le vote ayant abouti à 
l'approbation de cette norme.   

La version française de cet amendement n'a pas été soumise au vote.   

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de stabilité indiquée sur le site web de l'IEC sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. À cette date, 
la publication sera: 

• reconduite, 

• supprimée, 

• remplacée par une édition révisée, ou 

• amendée. 

NOTE L’attention des Comités nationaux est attirée sur le fait que les fabricants d’appareils et les organismes 
d’essai peuvent avoir besoin d’une période transitoire après la publication d’une nouvelle publication IEC, ou d’une 
publication amendée ou révisée, pour fabriquer des produits conformes aux nouvelles exigences et pour adapter 
leurs équipements aux nouveaux essais ou aux essais révisés. 

Le comité recommande que le contenu de cette publication soit entériné au niveau national au plus tôt 12 mois et 
au plus tard 36 mois après la date de publication. 

_____________ 

 

AVANT-PROPOS 

Remplacer la Note 2 existante par le nouveau texte suivant: 

NOTE 2 Vide. 

15 Résistance à l’humidité 

Remplacer le texte existant du 15.2 par le nouveau texte suivant: 

15.2 Addition: 

L'entrée de la pompe de vidange ou l'ouverture de vidange par gravité est obstruée. Le 
tambour est rempli comme spécifié pour les conditions de fonctionnement normal, la 
masse d'eau étant égale à deux fois la masse de linge sec. L'eau non absorbée pendant le 
processus de saturation est versée dans l'appareil, qui est alors mis en fonctionnement à la 
tension assignée pendant 1 min ou pendant la durée maximale permise par le 
programmateur ou par la minuterie si cette durée est plus courte. 
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De plus, les appareils à rinçage en eau courante à axe vertical sont complètement remplis de 
linge saturé et 10 l d'eau sont versés en 20 s. L'appareil est alors mis en fonctionnement en 
étant alimenté sous la tension assignée. 

Pour tous les appareils, 0,5 l de la solution est versé rapidement sur le dessus de l'appareil 
de la manière la plus défavorable, de telle sorte que la solution répandue s'écoule également 
sur la surface de l'appareil qui comprend les dispositifs de commande et en d'autres 
emplacements dans lesquels elle peut pénétrer dans l'enveloppe de l’appareil, les dispositifs 
de commande étant dans la position la plus défavorable. Les dispositifs de commande sont 
ensuite actionnés sur toute leur plage de service, cette opération étant répétée après 5 min.  

 

Annexe AA   Agent de rinçage 

Supprimer l'Annexe AA. 

 

Bibliographie 

Remplacer le texte existant de la bibliographie par le nouveau texte suivant:  

La bibliographie de la Partie 1 est applicable. 

___________ 
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